Φύλλο Εργασίας Νεοελληνικής Γλώσσας – Ορθογραφικοί Κανόνες
Ονοματεπώνυμο: ………………………………………………………………………………

Ημερομηνία: ..……………………………………………………
………..………..…………
1. Συμπληρώνω τις καταλήξεις των επιθέτων:
ο πολυτελ…ς,

η πολυτελ….ς,

το πολυτελ….ς

οι πολυτελ….ς

οι πολυτελ….ς

τα πολυτελ…..

ο αφρώδ….ς


η αφρώδ….ς


το αφρώδ….ς

οι αφρώδ….ς


οι αφρώδ…..ς

τα αφρώδ…..

ο συνεπ…..ς


η συνεπ….ς


το συνεπ….ς

οι συνεπ….ς


οι συνεπ…..ς


τα συνεπ…..

2. Συμπληρώνω με τις καταλήξεις των ρημάτων και μαθαίνω τους κανόνες.
· αρχ….ζω, μυρ….ζω, σφυρ….ζω, οπλ….ζω, , κερδ….ζω, βαδ….ζω, γεμ….ζω, χτ….ζω
· πρ….ζω, π….ζω, δαν…..ζω, αθρ…..ζω, δακρ….ζω, σφ…ζω, κατακλ….ζω, συγχ….ζω, κελαρ….ζω
· ζυμ….νω, πλακ….νω, τελει….νω, ζαρ…..νω, θυμ….νω, καρφ…..νω, λερ….νω, νερ…..νω, στρ…νω

· βαθ….νω, μικρ….νω, φαρδ….νω, πηγ….νω, μαθ….νω, καταλαβ….νω

· δ….νω, μ…..νω, πλ…..νω

· παιδ….ω, γυρ…..ω, δραπετ….ω, ζηλ…..ω, θερι…..ω, κλαδ…..ω, μαζ…..ω, μπερδ….ω, 
· κλ…..ω, σ…..ομαι

· ρά….ω, σκά….ω, ανά….ω,    
πά…..ω, αναπά….ομαι
· δ…..ρνω, γ….ρνω, σ…..ρνω, φ…..ρνω

π….ρνω

· αναπν….ω, λ…..ω, πν….ω, πλ…..ω 

φτ……ω, κλ…..ω, κ…..ω
· απαλ….νω, λ…..νω, ξ…..νω, επιταχ…..νω, απευθ…..νω, μεγενθ….νω, μολ…..νω, λεπτ….νω

· δ….νω, κλ…νω (το ρήμα), κρ…νω, π…νω, αφ….νω, σβ….νω, στ….νω, ψ….νω, κλ….νω (την πόρτα), τ….νω

3. Συμπληρώνω με τις καταλήξεις των ρημάτων. 
μπορ…..ς, δίν…..ς, αφήν…..ς, σαπίζ…..ς, κερδίζ…..ς, χοντραίν…..ς, μαθαίν….ς, περιμέν…..ς

απειλ….., πλέν….., καταλαβαίν……, μορφών….., κλέβ….., βάφ….., γράφ….., ζηλεύ…..., λέ…..

θα κρίν….., θα μείν……, θα αντέξ….., θα αντέχ……, θα έχει δ….., είχα μάθ….., έχω δείρ…….

έχω πι…., είχαμε νικηθ….., θα πλυθ….., θα πλύν….., θα παραδοθ….., θα ξεβάψ….., εξηγ……..

4. Συμπληρώνω με τις καταλήξεις των ρημάτων. Πότε μπαίνει αι και πότε ε ;
δίνουμ….., δίνετ….., βοηθάμ….., βοηθάτ….., μιλάμ……, μιλάτ……., σπάμ….., σπάτ…. κερδίζουμ……, πλένουμ…., πλενόμαστ….., πλένετ….., πλένεστ….., φαινόμαστ……, καλούμαστ….. 
(εσύ) πάρ….., φέρ…., μείν….., γράψ….., σβήν……, μάθ……, κάν….., πίν….., θέριζ….., κλάδεψ…. 

(αυτός) έφερ…., έμαθ….., έπλυν….., κέρδιζ….., έλεγ……, έφαγ……, ξέχασε…….., ξεχνούσε……….

μοιράζομ……, μοιράζεσα….., μοιράζετ……, μοιραζόμαστ……., μοιράζεστ……, μοιράζοντ………..
5. Συμπληρώνω το ο ή το ώ
κρύβ….ντας, μαθαίν….ντας, γράφ…..ντας, φέρν….ντας, ποτίζ…..ντας, δανείζ…..ντας, πρήζ….ντας, 
τραβ….ντας, μιλ….ντας, γελ…..ντας, κιν…..ντας, κερν….ντας, κατακτ….ντας, κυλ….ντας, περν…..ντας

6. Συμπληρώνω ό,τι λείπει:
· Αθλ…τής, καλλιεργ…τής, ποι….τής, συνομιλ….τής, καθηγ….τής, περιηγ….τής
· Ιδρ….τής, κρ….τής, μην….τής

· Διαφημ….στής. ανθρωπ….στής, πολεμ….στής, σοφ….στής, λογ….στής, εφοπλ….στής

· Λ….στής, δαν….στής

7. Συμπληρώνω το αρχικό γράμμα:
· …..λλάδα, …λληνας, ….λληνίδα, ….λληνικός, 
· …..αλλία, ….άλλος, ….αλλίδα, ….αλλικός, 
· …σπανία, ….σπανός, ….σπανίδα, …σπανικός,

· ….ώμη, ….ωμαίος, ….ωμαία, ….ωμαϊκός,
·  …ρήτη, ….ρητικός, …..ρητικιά, …ρητικό

1. Όλα τα ρήματα σε –ίζω, γράφονται με ι, εκτός από τα πρήζω, πήζω, δανείζω, αθροίζω, αναβλύζω, δακρύζω, κατακλύζω, κελαρύζω, συγχύζω, σφύζω.
2. Όλα τα ρήματα σε –ώνω γράφονται με ω.
3. Όλα τα ρήματα σε –αίνω γράφονται με αι, εκτός από τα δένω, μένω, πλένω

4. Όλα τα ρήματα σε –εύω γράφονται με ευ, εκτός από τα κλέβω, σέβομαι

5. Όλα τα ρήματα σε –έρνω γράφονται με ε, εκτός από το παίρνω
6. Όλα τα ρήματα σε –έω, γράφονται με –ε, εκτός από τα φταίω, κλαίω, καίω
Α. Όλα τα ουσιαστικά σε –ητής γράφονται με η, εκτός από τα ιδρυτής, κριτής, μηνυτής
Β. Όλα τα ουσιαστικά σε –ιστής γράφονται με ι, εκτός από τα ληστής, δανειστής






